
Vragen taakstelling van 400.000 en de voorgenomen bezuinigingen Fractie Beantwoording

onderwerp: toelichting op het voorstel (vragen ter verduidelijking)

1 Om hoeveel fte gaat het bij die betreffende afdelingen afzonderlijk? DLW afdeling PU 0,5
afdeling RO 5

2 Wat blijft er aan fte over voor Wassenaar? DLW bij het team Ruimtelijke Advisering van de afdeling RO blijft 7,44 fte
3 Waar worden nog meer functies geschrapt? DLW In het kader van deze taakstelling worden functies geschrapt bij de afdelingen PU en RO

25 In het raadsvoorstel staat onder punt 9. Geplande en geprogrammeerde werkzaamheden 
gaan niet uitgevoerd worden, 
Welke toezeggingen zijn er gedaan, dan wel welke aanvragen zijn er al gedaan, al dan niet 
met andere partijen, die nu niet uitgevoerd gaan worden? 

DLW In bijlage 1 van het voorstel staan de activiteiten opgesomd, waarvan eerder toezegging zijn gedaan, in een 
begroting of coalitieakkoord opgenomen enz. kortom die de raad mag verwachten dat het college oppakt en 
met dit besluit worden gestaakt.

30 Welk tijdsbeslag neemt de begeleiding en uitvoering van projecten bij EZ, Milieu, Cultureel 
erfgoed en Groen van het totaal beschikbare uren nu in. 

DLW Dit is wisselend en door de tijd afhankelijk van de projecten die er lopen. Grosso modo betreft het jaarlijks circa 
1,4 fte.

31
Om wat voor projecten gaat het, die straks niet meer uitgevoerd kunnen worden. 

DLW Gaat onder andere om een de aanwijzigingsprocedure voor militair erfgoed,  de uitwerking van de zuidrand, de 
wijkaanpak voor de verduurzaming van particuliere panden, actie Steenbreek.

32 In welke complexe dossiers zal de gemeente straks geen strategisch en/of inhoudelijk advies 
meer krijgen. Om hoeveel dossiers gaat het gemiddeld per jaar. 

DLW Bij initiatieven wordt nog steeds ondersteund. We gaan geen nieuwe kaders opstellen, want het bestaande 
beleid volstaat. 

33 Het lijstje in de bijlage is vaag en inconsequent: Soms staat er dat er werkzaamheden 
worden gestopt, zoals het bidbook Seijs Inquart. Kan dat eenzijdig? En wat zijn hier van de 
consequenties hiervan? 

DLW Eens dat we niet plots een samenwerking eenzijdig moeten willen opzeggen. We handelen de huidige zaken 
netjes af, maar de volgende stap laten we over aan het rijksvastgoedbedrijf. Nieuwe zaken zullen we sowieso 
soberder ondersteunen.

34 Bij een aantal zaken staat niet expliciet dat die taak wordt gestopt? bv. planvorming 
Stadhoudersplein of Quality coast? Wat gaat er met deze projecten gebeuren? Net als met 
de ondersteuning van de Monumentenprijs. 

DLW De gemeente neemt niet (meer) het initiatief. Als ondernemers verbeteringen van het Stadhoudersplein of de 
aanvraag van de Quality Coast op zich nemen, kan de WODV beperkt ondersteunen. De monumentenprijs laten 
we geheel over aan het maatschappelijk veld. 

35 Het eenzijdig projecten of samenwerkingen stoppen, klinkt als onbehoorlijk bestuur en 
maakt Wassenaar niet tot een betrouwbare partner; ook niet richting de provincie! Graag 
reactie 

DLW Eens dat we niet plots een samenwerking eenzijdig moeten willen opzeggen. We handelen zaken netjes af, 
maar verminderde tijd inzet is wel de inzet en na de bezuiniging ook noodzakelijk. 

36 Veel is gebaseerd op vage aannames en allerminst is zeker dat Wassenaar straks met maar 
0,75 fte per taakveld, kan voldoen aan de wettelijke taken. 

DLW Door meer aan de maatschappij over te laten en initiatiefnemers meer verantwoordelijkheid te geven kan een 
groot deel van de bezuiniging worden gevonden. Wij begroten dat er nog voldoende capaciteit overblijft voor 
het uitvoeren van de wettelijke taken, waar we ook de voorbereiding op de omgevingswet onder scharen. 

48 Kan de wethouder in meer detail aangeven wat bedoeld wordt met het “Stoppen met de 
profilering van Wassenaar [, als eenduidig kader om de handelswijze aan te toetsen]”? 

VVD We gaan geen overkoepelende marketing meer uitvoeren. We laten de marketing op de diverse onderdelen 
over aan de markt. Incidenteel wordt dit ondersteund. Het bestuur van Wassenaar is in de regio meer aanwezig 
om Wassenaar op de kaart te zetten.

49 Kan de wethouder in meer detail aangeven wat het “Stoppen met samenwerking met 
derden om ruimtelijke kaders op te stellen” betekent?” In het bijzonder, wat betekent dit 
voor (a) het behartigen van de Wassenaarse belangen in de ontwikkeling van Valkenburg? 
En (b) het onder de regionale aandacht brengen van de problematiek op de N44?

VVD Voor het project Valkenburg blijft de capaciteit door dit voorstel onaangetast. Hierop blijven we inzetten. het 
gaat vnl. om particuliere initiatieven, die nu door de WODV worden geholpen bij het opstellen en voorbereiden 
van ruimtelijke onderbouwing of (samen met het rijksvastgoedbedrijf) gezamenlijk opstellen van een bidbook. 
Ook voor de problematiek N44 blijft capaciteit beschikbaar. Kortom de projecten met een meer algemeen 
belang blijven we uitvoeren en ondersteunen. De particuliere initiatieven moeten meer hun eigen 
verantwoordelijkheid nemen.

52 Kan de wethouder aangeven in hoeverre het laten vervallen van de taak “planvorming en 
uitvoering versterking Stadhoudersplein” het maken van de in het coalitieakkoord 
aangekondigde kwaliteitsslag in dit gebied, en de impuls van 6 ton voor verbetering van 
winkelhaak én Stadhoudersplein, zou bemoeilijken dan wel onmogelijk zou maken?

VVD  De impuls is beperkt voor de kwaliteitslag in beide centra. We zijn gestart met het centrum, omdat daar het 
grootste belang ligt. Voor het Stadhoudersplein trachten we een BIZ van de grond te krijgen, zodat de 
ondernemers een gezamenlijke verantwoordelijk nemen en zelf actie gaan ondernemen. Daarna wordt bekeken 
wat nog nodig is om het Stadhoudersplein een kwaliteitslag te kunnen geven. 
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53 Kan de wethouder toezeggen dat de voorliggende bezuinigingen het implementeren van het 
coalitieakkoord niet in de weg zitten? Zo niet, kan de wethouder dan puntsgewijs aangeven 
welke aspecten van het coalitieakkoord door welke te vervallen taken worden bemoeilijkt of 
onmogelijk worden gemaakt?

VVD nee. Deze bezuinigingen raken de essentie van het coalitieakkoord niet.

58 Ook staat in die uitwerking dat voor sommige gebieden de werkwijze van de gemeente 
Voorschoten als voorbeeld genomen kan worden. Kan de wethouder aangeven of gekeken is 
om taken waarin de Wassenaarse werkwijze duurder of minder efficiënt is dan die van 
Voorschoten te laten vervallen? Bestaan zulke taken, en om hoeveel potentiële besparing 
gaat dit?

VVD Dit betreft feitelijk het voorstel dat is behandeld als agendapunt 9 in de commissie Fysieke leefomgeving van 3 
december; het aanwijzen van categorieën van gevallen .... enz. 
de werkwijze die in dat voorstel wordt beschreven volgt de werkwijze van Voorschoten en levert 0,3 fte op. 

59 Een andere voorgestelde maatregel uit die tekst is “een LEAN inrichting van het proces van 
gehele besluitvorming en bezwaar en beroep”. Is die maatregel overwogen, en hoeveel 
besparing zou hiermee gepaard gaan?

VVD Dit is niet het domein waarin de huidige bezuiniging moest worden gevonden, maar hier streven we eerder 
naar een kwalitietslag dan naar een bezuiniging.  

60 Als laatste greep uit de tekst over 5MP uit de programmabegroting 2018 werd ook 
voorgesteld het “versterken stevigheid en professionaliteit van advisering door juristen en 
management”. Is dat overwogen als bezuinigingsmaatregel?

VVD
Nee, het college heeft gekozen voor de onderwerpen die genoemd zijn in het voorstel. We zien ook geen 
rechtstreeks verband tussen dit doel en bezuinigingen.

64  Er wordt gesproken over deregulering. In mijn optiek is dat het schrappen van (overbodige) 
regels. Welke regelgeving gaat het college schrappen?

GL Deregulering door het schrappen van regels levert over het algemeen een beperking van vergunningverlening 
op.  Dit heeft ook een direct gevolg voor de leges. Een dergelijke deregulering kan gunstig zijn voor inwoners, 
maar voegt niets toe aan de nu voorliggende taakstelling van 4 ton. Een dergelijke deregulering is dan ook niet 
in dit voorstel verwerkt. De bezuiniging bij vergunning verlening is gevonden in overhead en beleid op het 
vergunningverleningsproces. 

97 Wat is de toekomstvisie van het college, waarbinnen deze bezuinigingen passen? HvW Wij zien een mogelijkheid om de overheid iets meer op afstand te zetten en meer 
verantwoordelijkheid bij de inwoners van Wassenaar te laten. Met dit voorstel wordt daarin een stap 
gezet. De visie is te lezen in het coalitieakkoord. 

98
Kan de wethouder bevestigen en toelichten waar en hoe het accent komt te liggen 
op 'anders doen' i.p.v. 'niet doen' en dat bestaand beleid door deze bezuiniging niet 
bij het grof vuil wordt gezet. Denk hierbij bijvoorbeeld aan gebiedsuitwerking noord-
en zuidrand en erfgoedbeleid.

LW Het is een combinatie van zaken. Sommige dingen gaan we niet meer doen omdat we vinden dat we 
die aan de samenleving overlaten. Andere dingen doen we niet omdat we het beleid op een hoger 
abstractieniveau wensen te behouden en geen verdere detailering meer nodig achten 
(gebiedsuitwerking). Er zijn ook dingen die we niet meer gaan doen omdat we vinden dat het hoort bij 
de verantwoordelijkheid van particuliere eigenaren en dat een ondersteuning van particuliere 
belangen geen overheidstaak is. Het beleid blijft in stand ook het erfgoedbeleid. 

100 Wat is de visie van de wethouder op de noodzaak van het voorstel t.a.v de verklaring 
van geen bedenkingen als besproken in de commissie fysieke leefomgeving en waar 
werd vastgesteld dat dit slechts zeer beperkt voorkomt maar waar dit tot een 
vermindering van 0.3 fte zou leiden.

LW Wij menen dat een versnelling van de procedures helpt en dat het tevens een bijdrage levert aan de financiele 
taakstelling. Met iets meer vertrouwen in de inwoners van Wassenaar kunnen de wijzigingen in de procedures 
een oplossing zijn voor twee knelpunten.

onderwerp: organisatie / dienstverlening

4 Neemt de dienstverlening dus af? DLW Ja, de dienstverlening van de WODV aan de gemeente Wassenaar neemt op verzoek van onszelf af. De 
dienstverlening aan de inwoners zal door de gekozen invulling de particuliere initiatieven raken. De uitwerking 
van particuliere initiatieven laten we meer aan de eigenaren over.

29 Er wordt onder punt 9 gesproken over intensieve inhoudelijke ondersteuning van 
initiatieven wordt gestaakt. Bij welke initiatieven van derden heeft de gemeente in 2017 en 
2018 , bovengemiddeld tijd besteed. Welke afspraken zijn daarover gemaakt en wat zijn de 
gevolgen voor het eventueel niet nakomen van gemaakte afspraken? 

DLW Bij diverse initiatieven, principeverzoeken of afwijkingen van het bestemmingsplan helpen wij initiatiefnemers 
om de ruimtelijke onderbouwing te schrijven (meedenken en meeschrijven). Hier zal vanaf 2019 geen tijd meer 
voor zijn. 



Vragen taakstelling van 400.000 en de voorgenomen bezuinigingen Fractie Beantwoording

56 In de tekst over 5MP uit de Programmabegroting 2018 staat eerst een vergelijkbare 
beweging, van veel ambtelijke sturing op details naar vooral ambtelijke sturing op 
hoofdlijnen beschreven, gevolgd door de opmerking dat “Het vormgeven van deze 
mentaliteitsverandering kost tijd.” In welke mate is die opmerking op het voorliggende 
voorstel van toepassing? Voor wie kost dit tijd? Voor inwoners of voor ambtenaren? Indien 
dit voor inwoners tijd kost, gaan die hierover worden voorgelicht of wordt die verandering 
op andere manieren ondersteund? Wat gaat dit kosten?

VVD De mentaliteitsverandering kost voor alle partijen tijd. Zowel de ambtenaren moeten wennen aan hun nieuwe 
rol en de inwoners moeten wennen aan het ontbreken van ondersteuning. Weer anderen zullen ondersteuning 
meer zien als betutteling. Er moet een nieuwe balans komen tussen het adviseren op een hoger 
abstractieniveau en de beschikbare capaciteit. Meer loslaten is moeilijk voor diegene die gewend was vast te 
houden, maar ook voor diegene die gewend was vastgehouden te worden. Per individu zal dit verschillen. Door 
nu aan de capaciteitsknop te draaien, wordt de mentaliteitsverandering meer afgedwongen. Dat zal in het begin 
wat schuren, maar vraagt geen extra investering. Feitelijk is het een mentaliteitsverandering die ook bij de 
invoering van de omgevingswet is voorzien. 

57 In diezelfde tekst staat dat een zogeheten ‘lean specialist’ de gemeentelijke processen zou 
gaan analyseren. Is dit ooit gedaan? Dit werd toen als goed idee beschouwd om de 
werkorganisatie efficiënter te laten werken. Indien dit nog niet gedaan is, is dan voor deze 
bezuiniging overwogen om dit te laten doen, om er zo dus qua dienstverlening niet op 
achteruit te gaan, maar qua efficiëntie op vooruit te gaan?

VVD Er is nooit een specifieke leanspecialist aan de slag gegaan. De opdracht 5MP is immers nooit gegeven. Wel zijn 
onderdelen in meer of mindere mate opgepakt. Momenteel wordt gewerkt aan het 'stroomlijnen van 
procedures in de vergunningverlening'. het doel daarbij is overigens niet om hierdoor te bezuinigen, maar om 
een betere kwaliteit te kunnen garanderen. Er zijn nu nog te veel klachten over het vergunningverleningsproces, 
waardoor we deze kwaliteitsslag van harte ondersteunen. 

61 Er is gekozen om het grootste deel van de bezuiniging te zoeken in het fysieke domein, 
waardoor de vrij inzetbare ruimte zeer beperkt wordt. Kan de wethouder, om dit in 
perspectief te plaatsen, aangeven hoeveel vrij inzetbare ruimte er op het sociale domein is?

VVD De "vrije "ruimte binnen het sociale domein is niet onderzocht. Het zou een vergelijk van appels en peren 
worden omdat de opgaven voor beide domeinen sterk verschillen. Vorig jaar is overigens al fors bezuinigd op 
het sociaal domein.

62
In het bijzonder, kan de wethouder aangeven hoeveel FTE’s er op communicatie zitten, 
hoeveel vrij inzetbare ruimte dit is, en of ook gekeken is of hierop bezuinigd zou kunnen 
worden? 

VVD De WODV-formatie op het vakgebied communicatie bedraagt 9 fte, inclusief teamleider (die een groter geheel 
aanstuurt) en bestuursaviseur/locosecretaris. In 2015 is een benchmark uitgevoerd, waaruit bleek dat de 
formatie sterk onder het gemiddelde zit: 1,6% van het totale personeelsbestand, tegenover 2% bij de 
referentiegemeenten. Wanneer we rekening houden met de bijzondere situatie van de WODV (twee 
gemeentebesturen ondersteunen), dan is de formatie nog meer onder de maat. Bezuinigen is niet wenselijk, 
ook niet omdat veel gemeentelijke opgaven juist extra aandacht van communicatie vragen.  

73 Graag ontvang ik het instellingsbesluit van de BR uitvoering sociaal domein. GL De BR uitvoering sociaal domein  is ingesteld voor het opvangen van tekorten die ontstaan bij de uitvoering van 
de nieuwe en oude taken Wet maatschappelijke ondersteuning, de jeugdwet en de Participatiewet door 
uitgaven voor zorg en ondersteuning aan inwoners. het instellingsbesluit is genomen bij de vaststelling van de 
kadernota 2016. Het besluit is bijgevoegd.

84 Met name het stoppen van de ambtelijke ondersteuning op de verschillende onderdelen van 
het milieu/ verduurzaming en de gewenste aanpak van het Stadhoudersplein zien we als 
opmerkelijk. Welke alternatieve maatregelen zijn er beschikbaar om de € 400.000 
taakstelling wel te halen?

CDA Er zijn feitelijk slechts zeer beperkt alternatieven die passen binnen de opdracht van de raad. Zoals het 
raadsvoorstel al aangeeft zijn we uiteindelijk moeten gaan schrappen in de uitvoeringsprogramma's van het 
beleid. Veel andere mogelijkheden hebben we niet. Wel is bekeken welke maatregelen de gemeenschap het 
minst raakt. Daarbij is het uitgangspunt dat de overheid meer vertrouwen geeft en particuliere 
aangelegenheden aan hen zelf over laat. Voor de aanpak Stadhoudersplein zijn incidenteel nog mogelijkheden 
gevonden.

88 Wat betekent het schrappen van de ambtelijke ondersteuning voor de kwaliteit van de 
regionale samenwerking? Belangrijk speerpunt voor Wassenaar. Wat betekent het voor 
onze positie in de ontwikkelingen aan de noord kant van Wassenaar (Valkenburg)? 

CDA Regionale samenwerking wordt gerekend tot de niet beïnvloedbare taken en ook de inspanningen voor een 
goede ontwikkeling van Valkenburg worden voortgezet. Op beide onderdelen wordt niet bezuinigd.

92 In de commissievergadering van 3 december bleek dat er geen draagvlak is in de raad 
voor het voorstel 'aanwijzen van categorieën etc.' welke invloed heeft dit op het 
pakket van maatregelen? 

GL Het betreffen losse onderdelen. Als besloten wordt niet in te stemmen met het voorstel voor het 
aanwijzen van categorieën dan zal voor 0,3 fte een aanvullende bezuiniging moeten worden gevonden.

96 Verwacht het college dat de reductie met 80% van de capaciteit blijvend zal zijn? HvW Deze bezuiniging is structureel ingeboekt om de begroting reëel sluitend te krijgen. 

99 Bevestiging dat de bezuiniging niet teniet wordt gedaan door extra inhuur 
voor activiteiten die in de bijlage als 'te vervallen' zijn opgenomen en waarvoor 
posities verdwijnen).

LW Geschrapt is geschrapt. We kunnen nu niet de frictiekosten dragen om het vervolgens op en andere manier uit 
te voeren. We hechten de lopende zaken wel netjes af. 
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onderwerp: WODV

5 Gaf het bureau van van de Bunt niet aan dat er van 28 naar 17 MT leden gegaan zou 
worden?. Bezuinigen op bedrijfsvoering tast de dienstverlening niet aan. 

DLW
Klopt Dat stond in het rapport van vd Bunt.   

6
Waarom is het voorstel te reorganiseren op het management gestaakt, nadat er een 
directeur is benoemd? 

DLW
Het rapport van vd Bunt is alleen uitgevoerd op het onderdeel wijziging topstructuur. Alleen over dat onderdeel 
is overeenstemming bereikt met de OR.

7 Wat zou de bezuiniging daarvan zijn? DLW Dit is niet aan te geven.  Het verzwaren van de resterende managementtaken (zeker in het geval de 
meewerkende managers vervallen)  levert over het algemeen een noodzaak op om elders formatie uit te 
breiden (inhoudelijk of als management ondersteuning).

8 Kan die bezuiniging op het MT de personele bezuiniging op de 5,5 fte niet compenseren. 
Bezuinigen op RO maakt ook dat er minder legesinkomsten zijn. Ook dat is niet inzichtelijk 
gemaakt. Graag reactie 

DLW De gemeenteraad heeft opdracht gegeven om de bezuiniging te zoeken in het Fysieke domein met name op de 
onderdelen deregulering en RO-beleid. De bezuinigingen op de deregulering (met minder legesopbrengsten) 
zijn hier niet ingeboekt.

9 Waarom de keuze om op RO te bezuinigen? DLW De opdracht van de raad is om vooral naar RO te kijken. Maar ook PU en EZ zijn betrokken in deze bezuiniging.

10 Hoe kun je nu bezuinigen op WODV door taken te schrappen als gemeenteraad, als je niet 
weet hoeveel uren per afdeling of taak werd/wordt ingezet. De vorige taakstelling is nog 
maar net vervallen omdat deze niet te realiseren was en nu komt er weer een taakstelling, 
nog omvangrijker dan de vorige, op hetzelfde onderwerp. Waarom is deze wel te realiseren? 

DLW Deze taakstelling is te realiseren omdat er een concrete uitwerking aan is gegeven en er een heldere keuze 
gemaakt wordt welke taken niet meer worden afgenomen. Een bezuinigingstaakstelling met als opdracht het 
behoud van de huidige output door meer efficiënt werken is niet meer realistisch.

11 Moet de raad van Voorschoten hier niet wat van vinden, het is toch ook personeel van het 
college van Voorschoten? En dus als je de raad van Wassenaar erbij betrekt moet je ook de 
raad van Voorschoten er bij betrekken. 

DLW De gemeente Wassenaar dient, conform de bijdrageregeling, aan te geven welke taken men niet meer wenst af 
te nemen. een verminderde afname is, in eerste instantie, een zaak tussen Wassenaar en WODV.

46 DLW wil van de WODV en/of via de wethouder financiën graag weten van het bestuur van 
WODV wat de besteding aan feitelijke uren is aan de taken per gemeente. Die helderheid 
wordt niet gegeven in de jaarrekeningen van de WODV. Wassenaar betaalt echter wel 2 
miljoen meer. Dat moet je weten als je denkt te kunnen bezuinigen. Graag een reactie 

DLW

Zie voor een toelichting op de urenverdeling tussen Wassenaar en Voorschoten de tussenrapportage WODV, 
bijlage 2. 

76
Waarom is in de opsomming kanttekeningen niets opgemerkt over de effecten van de 
bezuinigingen op de ambtenaren?

D66 Omdat dat een aangelegenheid is voor de WODV en niet voor de gemeente. De ambtenaren zijn immers niet bij 
ons in dienst. Binnen het dagelijks bestuur van de werkorganisatie is hier de nodige aandacht voor.

77
Hoeveel vacatures kunnen worden benut om bij de voorgestelde bezuiniging ambtenaren 
alternatieve functies aan te bieden? (van werk naar werk)?

D66 Alle vacatures die er zijn, mits passend of die passend kunnen worden gemaakt.

78 Is er een sociaal statuut? D66 Uiteraard, dit is een aspect van de werkorganisatie.
81 Welke mogelijkheden zijn er om d.m.v. ziekteverzuimbeleid het aantal beschikbare FTE’s te 

verhogen?
D66 Dit is een aangelegenheid van de WODV. Door ziekteverzuimbeleid wordt nooit het aantal fte's vergroot, maar 

kan wel leiden tot meer productiviteit. De WODV past al een ziekteverzuimbeleid toe.
83 Iets meer inlevingsvermogen in het voorstel met de betreffende ambtenaren zou best op 

zijn plaats zijn. Beschikt de werkorganisatie over een sociaal plan of statuut? Hoe staat het 
met de adviesverlening van de ondernemingsraad? 

CDA Uiteraard beschikt de WODV over een sociaal statuut en dat is van toepassing. Het voorstel gaat over welke 
taken niet meer worden afgenomen en inderdaad minder over de personele gevolgen. Dit neemt niet weg dat 
het college dit niet voelt.

101 Kan de wethouder toelichten waarom het aantal management posities niet is 
afgenomen als eerder toegezegd door burgermeester Aptroot. 

LW
Het rapport van vd Bunt is alleen uitgevoerd op het onderdeel wijziging topstructuur. 

102 Kan de wethouder toelichten waarom eerdere bezuinigingsplannen uiteindelijk niet 
zijn geëffectueerd.

LW Er zijn destijds andere financiele oplossingen gevonden om de meerjarenbegroting sluitend te krijgen. De 
huidige coalitie heeft die oplossing niet meer geaccepteerd.

onderwerp: erfgoed
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15 Waarom wordt geschrapt in taken als cultureel erfgoed. Het is een WETTELIJKE taak en van 
de peilers van de omgevingsvisie. Wassenaar heeft een groot beschermd dorpsgezicht. 
Waarom is niet gekozen voor het schrappen van overbodige niet wettelijke taken vallen. 
Economie is bijvoorbeeld geen wettelijke taak, Schrap dat en je haalt gemakkelijk de vier 
ton. 

DLW De opdracht van de raad is om te bezuinigen in het fysieke domein. Daarbij is waar mogelijk aangesloten bij de 
ambities in het coalitieakkoord. De wettelijke taken (ook binnen het vakgebied Erfgoed) blijven we uitvoeren, 
zoals ook al in het raadsvoorstel is aangegeven. Schrappen in economie is deels opgenomen.

26 Het gaat daarbij om projecten binnen de erfgoedlijnen, maar ook daarbuiten. Welke 
financiële en juridische consequenties gaat dit hebben? In hoeverre is de provincie voor wat 
de erfgoedlijnen, maar ook andere daarbij betrokken partijen, hierover geïnformeerd? Zo ja, 
wanneer? En wat was hun reactie? 

DLW Er is nog geen raadsbesluit dus de provincie is nog niet geïnformeerd. We blijven de ingediende en door de 
provincie gesubsidieerde projecten uitvoeren, zoals de restauratie v.d. Paauw, het opstellen van beheerplannen 
voor de buitenplaatsen enz. We gaan echter de komende tijd geen nieuw projecten starten binnen de kaders 
van de erfgoedlijnen ter bevordering van het erfgoed en zullen daarvoor ook geen subsidieverzoek indienen. 
Weet dat cofinanciering binnen erfgoedlijnen is vereist.

50 Kan de wethouder aangeven hoeveel FTE momenteel gemoeid is met het laten vervallen van 
het “uitwerken van nog onbenoemde en ontbrekende cultuurhistorische thema’s”, een van 
de 16 genoemde taken, en kan de wethouder deze nogal cryptisch verwoorde taak 
concretiseren met praktijkvoorbeelden, zodat de raad zich een concreet beeld kan vormen 
van wat we gaan missen wanneer deze taak komt te vervallen?

VVD In de erfgoednota is opgenomen dat bepaalde categorieën nog onvoldoende zijn onderzocht. Bijvoorbeeld het 
militaire erfgoed. Het lag in de bedoeling om meer onderzoek te doen naar deze nog ontbrekende thema's om 
te bezien welke objecten nog in aanmerking moeten komen voor aanwijzing als monument (0,2 fte).

54 Kan de wethouder inhoudelijk reageren op de door de insprekers aangedragen zorgen en 
schrikbeelden. Wat klopt en wat niet?

VVD Het beleid blijft uitgangspunt en de bescherming wordt niet verminderd. Wat we niet gaan doen als gemeente 
is dit beleid verder uitdragen. We passen het toe, bijvoorbeeld bij vergunningverlening, maar we gaan het niet 
verkopen. Het maatschappelijk veld is goed vertegenwoordigd en heeft een sterk netwerk, zoals blijkt uit de 
vele insprekers op dit onderdeel. Er is vertrouwen dat het maatschappelijk veld zelf het uitdragen van de 
waarden  op zich kan nemen. Wij passen het Beleid toe en ondersteunen de oprichting van een platform en 
gaan een erfgoedloket inrichten.

69 Wat is de totale som van het bedrag dat wordt bezuinigd op erfgoedbeleid? GL € 38.000 advieskosten en € 68.250 aan personele lasten = € 106.250
70 In beantwoording op eerdere vragen geeft u aan dat: "de wodv kan minder adviezen van 

derden betrekken en zal dus meer zelf ter hand moeten nemen. Dit zal ten kosten gaan van 
delen van het uitvoeringsprogramma van de erfgoednota. Dit is echter afhankelijk van de 
aard en hoeveelheid van aanvragen die er in 2019 worden ingediend." Wie gaat dat "meer 
zelf ter hand nemen" doen als er ook op personeel wordt bezuinigd?  

GL De wettelijke taken gaan voor. Dat betekent dat binnen de prioritering van taken de vergunningverlening eerst 
komt, vervolgens de bijdrage aan integraal op te stellen RO-beleid (lees ook voorbereiding omgevingswet) en 
pas daarna het informeren en stimuleren van erfgoed eigenaren. Bijvoorbeeld op het gebied van onderhoud en 
restauratie. Met de nu voorliggende personele bezuiniging is er geen ruimte meer voor het gehele 
uitvoeringsprogramma van de erfgoednota. Daarvoor wordt getracht een erfgoed platform op te (laten) richten 
en te enthousiasmeren.  

72 Is er geen verduidelijking gevraagd op het punt van de VRI's, afschaffen kapvergunning, 
beperken welstand en beperken erfgoedbeleid? Zaken (behalve VRI's) waarvan u in 
antwoord op schriftelijke vragen aangeeft nog geen uitwerking van te hebben. 

GL Dat klopt, daar is niet naar gevraagd. De bezuiniging van €38.000 op erfgoedbeleid is geen taakstelling en al 
verwerkt in de begroting. Het budget advieskosten is verminderd met € 38.000

87 We zijn bezig met de voorbereidingen van de Omgevingswet. Inbreng van kennis over het 
historisch erfgoed lijkt daarvoor onmisbaar? Hoe moeten wij dit zien? Is het gevaar niet dat 
wij dan dure inhuur gaan doen, in plaats van de kennis benutten die er in de organisatie zit.

CDA Er blijven medewerkers cultureel erfgoed in de organisatie beschikbaar. Daarbinnen is voldoende kennis 
aanwezig om een zorgvuldig integraal (omgevings)beleid op te stellen, waarvan de bescherming van erfgoed 
onderdeel uitmaakt. 

91 In het coalitieakkoord staat  "Met erfgoed wordt zorgvuldig omgegaan" (blz 19). Is er 
in de ogen van het college sprake van een zorgvuldige behandeling van de 
bezuiniging op de werkzaamheden van de gemeente op het terrein van erfgoed?

GL Zorgvuldig omgaan met erfgoed is in de eerste plaats een verantwoordelijkheid en/of een taak van de 
eigenaren. Het beleid van de gemeente verandert niet met deze invulling van de taakstelling. Ook de 
beschermingsgraad blijft gehandhaafd.

onderwerp: milieu en water

27 Onder punt 9 staat beleidstaken voor water wordt overgelaten het waterschap. Zijn de 
waterschappen hiervan op de hoogte? Om welke taken gaat het? Hebben de waterschappen 
zich bereid verklaard dat zij die taken kunnen, mogen en willen overnemen? 

DLW Nee het waterschap is niet geïnformeerd. Watertaken zijn de kerntaak van de waterschappen. Wij gaan naast 
hun beleid geen eigen beleid meer ontwikkelen, waardoor we in de omgevingsvisie ook geen extra ambitie 
zullen opnemen op het gebied van water. Bij de uitwerkeing van de maatregelen voortkomend uit de stresstest, 
beperken we ons tot het strikt noodzakelijke.
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55 Kan de wethouder toezeggen dat we door het implementeren van deze bezuinigen nog 
steeds aan alle geldende wet- en regelgeving kunnen voldoen, in het bijzonder ten aanzien 
van cultureel erfgoed?

VVD Ja.

65 Welke taken op het gebied van milieu worden geschrapt? GL Betrokkenheid bij de uitwerkingen (detaillering) van het ruimtelijk beleid en het abstractieniveau van 
advisering. Daarnaast zijn gedragsbeïnvloeding t.a.v. klimaatadaptatie en de watertaken geschrapt. Ook de 
wijkaanpak voor verduurzaming van particuliere woningen wordt gestaakt. 

66  Welke taken op het gebied van water worden geschrapt? GL beleid op het stedelijke waterbeheer. het onderhoud van onze watergangen blijft uiteraard gehandhaafd. 

onderwerp: duurzaamheid

28 Wat zijn de gevolgen voor het nog op te stellen klimaatprogramma als Wassenaar het beleid 
voor klimaatadaptie achterwege laat? En levert dat concreet aan bezuinigingsuren op? 

DLW Door de diverse bezuinigingsmaatregelen binnen milieu wordt het mogelijk geacht daar 1 fte te bezuinigen. 
Wassenaar kent qua wateropvang relatief gezien geen grote problemen. Uit de stresstest, die momenteel wordt 
uitgevoerd, zal blijken wat we moeten doen om het gemeentelijke systeem robuust te houden.

51
Kan de wethouder aangeven wat onder “verduurzaming wijkaanpak” verstaan wordt, en in 
het bijzonder of dit het bijdragen aan de Regionale Energie Strategie of het opstellen van 
een Warmtevisie in de weg zal zitten?

VVD Als gemeente concentreren wij ons op de gemeenschappelijk opgaven, zoals de energietransitie en de 
mogelijkheden om los te komen van gas. Met vertrouwen in de inwoners beperken we onze stimulerende rol 
om particuliere te ondersteunen en te zorgen hun eigen bezit door isolatie of gebruik natuurlijke 
energiebronnen duurzamer te krijgen. Met elkaar en ieder binnen zijn eigen verantwoordelijkheid moet worden 
gewerkt aan een duurzamer Wassenaar. Met de verduurzaming wijkaanpak is voor bepaalde wijken een aanbod 
aan alle eigenaren gedaan om voor hun particuliere woning een energiescan uit te voeren. Dat geeft inzicht in 
de maatregelen die de eigenaren kunnen nemen om hun bezit te verduurzamen. Een dergelijk traject was ook 
met verenigingen van eigenaren gestart. De warmtevisie (ook wijkgericht) en energiestrategie blijft een meer 
algemene taak, die we juist meer focus willen geven. 

68 Welke wettelijke taken op het gebied van klimaatadaptatie ziet u? GL Het op orde brengen van de waterafvoer van openbare wegen en het afdoende dimensioneren van het 
rioolstelsel blijven we doen. Adaptatie ziet ook op andere voorbereidingen op zware buien of hittestress.  

75 Goed dat de wethouder met een nieuw tekstvoorstel is gekomen ten aanzien van 
duurzaamheid. Vraag: wordt dan ook uit bijlage 1 het punt  “verduurzaming wijkaanpak en 
Vve’s…..eigenaren” geschrapt?

D66 Nee, de ondersteuning van particulieren vervalt en daarmee blijft de wijkaanpak in bijlage 1 opgenomen. Als 
gemeente brengen we meer focus aan in de duurzaamheidstaken door met name in te zetten op de meer 
algemene taken zoals de warmtevisies en de energietransitie.  

85 De gemeente wil niet alleen zelf het goede voorbeeld geven bij de verduurzaming, maar wil 
ook inwoners en ondernemers faciliteren om dit voorbeeld te volgen. Waarom wordt in het 
voorstel voorgesteld de ambtelijke ondersteuning op dit onderdeel te schrappen?

CDA Het stimuleren en communiceren blijven we doen. Alleen de actieve ondersteuning zal meer vanuit 
Energiegarant of vanuit het maatschappelijk veld zelf moeten komen. Omdat te accommoderen zetten we in op 
de lokale klimaattafel.

86 Wat betekent de bullet schrappen van de ambtelijke ondersteuning op de wijkaanpak 
energietransitie? Dit lijkt eerder een speerpunt om de komende periode wijk voor wijk van 
het gas af te gaan en te komen tot nieuwe alternatieve oplossingen. Hoe gaat het college dit 
de komende jaren aanjagen?

CDA De wijkaanpak bij de warmtevisies gaan we uitvoeren. De huidige wijkaanpak voorziet in het aanbieden van 
energiescans en ondersteuning bij verduurzaming van de individuele panden. Dat laten we meer over aan de 
particuliere eigenaren.

onderwerp: procedure

67 Waarom is geen gebruik gemaakt van de expertise die in Wassenaar aanwezig is, onder 
andere op het gebied van erfgoedbeleid, om te kijken waar en hoe bezuinigd kan worden?

GL Het verminderen van taken is altijd een lastige discussie. Zeker als binnen de expertise de waarde van 
vasthouden aan het bestaande en de waarde van het meer loslaten niet in evenwicht is. Het is de gemeente die 
belangenafweging moet doen en die is ook in staat om het erfgoedbelang af te wegen tegen andere taken. Voor 
1-1-2019 moet er door de raad een keuze worden gemaakt. 
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82 Voorstel kent een hele korte voorbereidingstijd voor de raad. Voor inwoners nog korter. Is 
er nog ruimte voor overleg met verenigingen en instellingen over de voorstellen? Zij worden 
een nog belangrijkere partner voor de gemeente.

CDA De raad heeft besloten om per 1-1-2019 de bezuinigingen in te voeren. In de gemeenschappelijke regeling is 
vastgelegd dat na verzoek van de raad er een DB-besluit moet volgen. Het raadsbesluit is genomen op 31-10 bij 
vaststelling begroting 2019-2022. Vervolgens besloot het DB op 27 november 2018 om in te stemmen met de 
begrotingswijziging, waarbij vervolgens zienswijzen worden gevraagd aan de beide raden. Er is er een  weinig 
ruimte biedt voor een participatietraject. Voor 1-1-2019 moet de taakstelling immers worden geconcretiseerd 
om een reëel sluitende begroting te krijgen.

89 Wanneer is het college van plan de stukken voor de raadsvergadering vrij te geven? GL De planning is maandag 10 december.

90 Waarom is de keuze gemaakt om pas na vaststelling van de begroting een uitwerking 
te maken van de bezuinigingen? 

GL Omdat de begroting richting moet geven aan de invulling van de taakstelling. Overigens is de discussie 
over wat het voorstel in de begroting kan betekenen al tijdens de voorbereidingen van de begroting 
opgepakt. Het is echter een lastige puzzel geweest.

93 Komt er een aangepast raadsvoorstel? GL Ja
onderwerp: provincie

71 Op welke punten heeft de provincie om verduidelijking gevraagd? Graag een afschrift van 
dat verzoek.

GL De vragen van de provincie zijn gesteld in ambtelijke overleggen tussen provincie ambtenaren en medewerkers 
van de WODV. Van deze overleggen zijn geen verslagen gemaakt, er is wel per mail informatie uitgewisseld.  De 
onderwerpen waarop de provincie nog een bestuurlijke uitspraak verwacht zijn de taakstelling WODV, de 
taakstelling sociaal domein en de bezuiniging op het arbeidsmarktbeleid. Al deze onderwerpen zijn aan de raad 
ter besluitvorming voorgelegd voor de vergadering van 18 december.

94 Normaal gesproken wordt de begrotingsbrief ontvangen van de provincie tussen 10 
en 15 december. Is het uitgangspunt van het college dat de begrotingsbrief voor 18 
december wordt ontvangen? Zijn er afspraken, of op enigerlei indicaties, dat de 
begrotingsbrief pas na 18 december zal worden ontvangen?

HvW De begrotingsbrief wordt verzonden door de provincie nadat de provincie zich een oordeel heeft 
kunnen vormen over het reëel en structureel sluitend zijn van de begroting. Op dit moment is dat nog 
niet het geval aangezien de provincie nog een aantal aanvullende bestuurlijke besluiten vraagt op de 
onderdelen taakstelling WODV, taakstelling sociaal domein en arbeidsmarktbeleid. Na 18 december zal 
de provincie zich een oordeel vormen. Wij verwachten kort na 18 december van de provincie de brief 
te ontvangen.

95 Het college wordt verzocht, om de provincie te laten bevestigen wanneer de 
begrotingsbrief wordt verzonden.

HvW
Er is hier sprake van mondelinge ambtelijke en bestuurlijke afspraken.

onderwerp: financien

38 Risico is dat vervolgens als een boemerang een diepe greep uit de post incidenteel geld 
plaats gaat vinden, om met veel externe inhuur de tent draaiende te houden. 
Conclusie: Wassenaar staat met de rug tegen de muur en moet de provincie iets laten zien, 
waardoor de provincie gaat geloven dat Wassenaar wel de zaakjes op orde heeft. 
Met dit voorstel wordt alleen het tegendeel bewezen. Resultaat zal zijn dat de begroting op 
termijn alleen maar verder uit balans zal raken; en de pot incidenteel geld spoedig ook leeg 
zal zijn. Graag toelichting 

DLW Wij delen deze mening niet. Het is een verantwoord voorstel en begrotingstechnisch ook noodzakelijk.  Als er 
incidenteel werkzaamheden uitgevoerd moeten worden kan dat bekostigd worden door incidentele middelen, 
maar die keuze ligt dan steeds expliciet voor.

47 Waar is trouwens het financieel beleidskader 2019 en ook het normenkader 2018? 
In afwachting van de tijdige (schriftelijke) beantwoording, 

DLW
Het financieel beleidskader is een set aan kaders die vastgesteld worden door de gemeenteraad. Dit betreft de 
nota activabeleid, de nota reserves en voorzieningenen de financiële verordening. Deze gelden voor vier jaar en 
zijn in december 2017 door de raad vastgesteld. Het Normenkader 2018 wordt ter besluitvorming voorgelegd in 
de gemeenteraad van januari 2019. De accountant start haar jaarrekeningcontrole 2018 voor de gemeente 
Wassenaar in maart 2019. De vaststelling van het Normenkader 2018 is daarmee dus ruim op tijd.
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63 Tot slot een gedetailleerde maar belangrijke vraag over frictiekosten. Bij de vaststelling van 
de begroting 2019 is rekening gehouden met frictiekosten conform clausule 7.6 uit de 
bijdrageverordening WODV, zijnde 300k frictiekosten in 2019, 200k in 2020 en 100k in 2021. 
Vanaf 1 januari neemt de dienstverlening dus met een waarde van 400k af, maar daarvoor 
betalen we in totaal 600k aan frictiekosten. Inmiddels zal bij het bestuur van de 
werkorganisatie wel duidelijk zijn welke 5,5 FTE per 1 januari weg zou moeten indien de 
voorgestelde bezuiniging geïmplementeerd wordt, en wat de arbeidsrechtelijke status van 
de betroffen werknemers is (o.a. vaste dienst of flexibele schil). Het moet dus mogelijk zijn 
om een realistische indicatie te geven van wat de werkelijke frictiekosten zullen worden, en 
in welke boekjaren de betalingen voor die frictiekosten gedaan zullen worden. Graag 
ontvangen we van de wethouder dat overzicht, met een indicatie van wat de werkelijke 
frictiekosten per jaar zullen worden indien de voorliggende bezuiniging per 1 januari 
doorgevoerd wordt. Indien die realistische inschatting noemenswaardig afwijkt van de reeds 
in de begroting opgenomen frictiekosten conform clausule 7.6, zouden we graag voor de 
aankomende raadsvergadering zien dat die realistische inschatting in de begrotingswijziging 
wordt opgenomen. Indien de wethouder van mening is dat er een gegronde reden bestaat 
waarom een realistische inschatting van de concrete situatie niet in de gemeentelijke 
begroting mag worden opgenomen, en vastgehouden dient te worden gehouden aan de 
frictiekosten uit clausule 7.6 – ook wanneer de raad duidelijk aangeeft voornemens is van 
clausule 7.7 gebruik te maken, dan vernemen we die reden graag. Kan de wethouder 
hieraan meewerken?

VVD Het betreft sowieso enkele medewerkers met een langdurig vast dienstverband. Afhankelijk van de 
mogelijkheden om de deze medewerkers elders aan een baan te helpen kunnen die frictiekosten voor de 
WODV de komende jaren oplopen. Uiteraard is de inzet om zo snel en goed mogelijk een werk-naar-werk 
traject af te ronden. Mocht het de WODV niet lukken dan wordt de organisatie voor die personen WW-plichtig. 
Kortom het risico komt te liggen bij de WODV. Mocht snel kunnen worden bemiddeld dan zullen (conform de 
bijdrageregeling) de frictiekosten ten gunste van de gemeente Wassenaar worden bijgesteld. 

74

Wat is de verklaring van de verschillende cijfermatige opstellingen in het voorstel? 

D66 Het schema in de beslispunten is gebaseerd op de aanpassingen in de begroting en de €400.000 is dus verdeeld 
over de programma's in de begroting. Het schema in de paragraaf financiën van het voorstel is gebaseerd op de 
organisatie onderdelen binnen de WODV. Hier is terug te vinden binnen welke organisatie onderdelen de 
bezuinigingen landen.

79 Hoe wordt ervoor gewaakt dat de bezuinigingen niet te niet worden gedaan door duurdere 
inhuur?

D66 het college waakt voor een zorgvuldig beheer van de schaarse middelen. Daar worden we al jaren door de 
WODV op een goede manier in ondersteund. 

80
Wat wordt er gedaan met een eventuele meevaller op de post frictiekosten? 

D66 Die komt ten goede aan de gemeente Wassenaar

onderwerp: omgevingswet

18 Pagina 8 Hier staat delegeren als doelstelling. Het college is nu al niet in control, dus hebben 
de ambtenaren de touwtjes volledig in handen? Is dat de doelstelling? Het vereenvoudiging 
van procedures ihk van de omgevingswet is toch de doelstelling? Graag toelichting. 

DLW De opmerking dat het college niet in control is, werpen wij ver van ons. Het is een doelstelling om ons goed 
voor te bereiden op de omgevingswet. Als dat gepaard gaat met vereenvoudiging van regelgeving dan juichen 
wij dit toe.

19 Voordat er een omgevingsplan kan komen zal je dan toch eerst de dereguleringsnota 
vastgesteld moeten hebben. Wanneer komt deze? 

DLW Bij de beantwoording van deze vraag beperken we ons tot deregulering met betrekking tot planregels. Daarvoor 
geldt dat: Beleidsrijke besluitvorming over deregulering kan apart worden besloten, maar kan ook als integraal 
onderdeel van het opstellen van de omgevingsplan worden meegenomen.

20 Dan de omgevingsvisie, Eerst één bestemmingsplan en denken dat het in 2019 klaar is en 
voor kostenreductie kan zorgen? Hoe realistisch is de kostenreductie in 2019 en ook 
daarnaa? Is dat niet zonde van de moeite, de tijd en het geld. Zo nee , waarom niet? 

DLW Het maken van één bestemmingsplan is een eerste stap in de voorbereidingen om te komen tot een 
Omgevingsplan zoals de Omgevingswet dat vereist. Het gevolg van het maken van één bestemmingsplan is dat 
er een gelijke set regels geldt voor de gehele gemeente en dat heeft positief effect op het 
vergunningverleningsproces.
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21 Eerst één bestemmingsplan maken en dan de deregulering vaststellen???Waarom niet eerst 
van de structuurvisie een omgevingsvisie maken , dan de deregulering vaststellen en dan het 
omgevingsplan. 

DLW Het voornemen voor één bestemmingsplan is een effectieve eerste stap richting een op te stellen 
omgevingsplan. Deze stap kan beleidsneutraal worden uitgevoerd.
Bovendien is deze stap cruciaal om te komen tot een zogenaamd initieel omgevingsplan, die onze gemeente in 
staat moet stellen om per 1-1-2021 conform de Omgevingswet het proces afwijking bestemmingsplannen te 
kunnen faciliteren zonder dat al een compleet omgevingsplan is vastgesteld. Deze werkwijze biedt keuzevrijheid 
in de prioritering van omgevingsvisie of omgevingsplan.

22 Is het college bereid om in een werkgroep omgevingsvisie eea eerst te bespreken. DLW Als raad heeft u de mogelijkheid om voor de invoering van de Omgevingswet een raadswerkgroep in te stellen 
en zo samen met het college de implementatie vorm te geven.

23 Erfgoed moet dichte regels hebben en hier moet welstand worden beperkt en cultureel 
erfgoed meer ruimte krijgen. ?????? Hoe is dat te rijmen met elkaar mede gezien de 
wettelijke taak? 

DLW De wettelijke taken en de voorbereiding op de omgevingswet blijft een prioriteit van de WODV. Dit geldt ook 
voor cultureel erfgoed. 

24 pagina 11; Hier staat: Vertaald zijn of is het vertaald worden. Indien het zijn betreft dan 
graag het omgevingsplan 

DLW De vraag wordt niet begrepen.

37 Los van de vraag of per taakveld dan de wettelijke taken nog kunnen worden uitgevoerd. En 
hoe zit dat met de omgevingswet? 

DLW Zie antwoord op vraag 36 onder "toelichting op het voorstel".

onderwerp: overige

12 Er is extra geld voorzien voor het maken van één bestemmingsplan. Een zinloze stap 
overigens. Waarom niet eerst van de structuurvisie een omgevingsvisie gemaakt en dan de 
deregulering bekijken. 

DLW Het opstellen van één bestemmingsplan is onderdeel van de voorbereidingen op de omgevingswet. Anders dan 
de budgetten voor de invoering van de omgevingswet is geen extra geld nodig.

13 Nu komt men met een addendum. Wat staat er in een addendum in godsnaam. Wie heeft 
daartoe besloten en met welk doel? 
In het coalitieakkoord staat dat Wassenaar een beheergemeente is. In het ambitiedocument 
Omgevingsvisie staat ook dat wij moeten bepalen wat voor gemeente wij willen zijn. Op pag 
13 staat dat ook Deze vraag is al beantwoord in het coalitieprogramma. Wij zijn een 
regiegemeente dus vanwaar deze opmerking en wat houdt dat voor het vervolg in? 
pagina 13: Waaruit blijkt dat deze keuze de grootste kans biedt dat het DNA behouden 
blijft? 
De interim medewerker B.L. die het addendum opstelt meent dat Wassenaar een 
ontwikkelgemeente is (Emerging Village noemt hij dat). Dat faciliteert de 
projectontwikkelaars. Is dat wat het college wil of is het college niet meer “in control”? 

DLW het addendum beoogt helder aan te geven welke ontwikkelingsmogelijkheden in de structuurvisie worden 
voorzien en hoe dit bijdraagt aan het behoud van de kwaliteiten van Wassenaar. Om een regiegemeente te 
kunnen zijn, moeten we helder maken wat wij van andere partijen verwachten die aan de slag moeten om 
bijvoorbeeld ons voorzieningen niveau te kunnen handhaven.

14 Uit het bestuurskrachtonderzoek van BMC, werd opgemerkt dat deze scheefgroei in geld en 
taken naar de WODV slecht was. Wanneer wordt met Voorschoten afgestemd welke taken 
de WODV wel doet en welke niet. 

DLW Regelmatig stemt het college van Wassenaar met Voorschoten af in het Algemeen bestuur van de WODV. Daar 
worden ontwikkelingen besproken die effect hebben op de WODV. De taken die de afzonderlijke gemeente van 
de WODV afneemt is in eerste instantie een verantwoordelijkheid van de gemeenten zelf.

16 Op 4 december 2018 werd het voorbereidingskrediet De Paauw besproken. Het rapport van 
Jan van der Voorde hebben wij al lang. Nu wordt voor 90.000 euro weer een onderzoek in 
opdracht gegeven. Behalve dat het overbodig lijkt weer iets te onderzoeken wat al 
onderzocht is wordt alweer incidenteel geld ingezet waar structureel budget beschikbaar 
moet zijn. Graag toelichting. 

DLW Voor dit incidentele onderzoek naar eigenaarschap en exploitatie icm participatie  en afwegingskader is geen 
dekking in een structureel budget. 

17 Wassenaar betaalt de helft (op basis van inwoneraantal) van de bedrijfsvoering. De kosten 
voor extra taken worden door de betreffende gemeenten zelf gedragen. Rondom het 
preventief toezicht voor Voorschoten is veel extra werk verzet. Wat heeft dat gekost en 
welke kosten heeft Voorschoten hiervoor betaald?. 

DLW

De kosten van het preventief toezicht voor Voorschoten zijn niet van invloed op de begroting en bijdrage van 
Wassenaar. 
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39 In 2018 is de gemeentesecretaris weer in dienst en ten laste gekomen van de gemeente/ De 
WODV heeft al gezegd dat de vermindering van de bijdrage niet kan plaatsvinden omdat de 
autonome groei van dit (notabene geoormerkte?) geld niet kan plaatvinden omdat dit is 
opgegaan aan de autonome groei van de salarissen bij de WODV? Waar kan ik die bedragen 
terugvinden? 

DLW

In het AB van 11 december worden de bijdragen van de gemeenten verlaagd met de kosten van secretarissen. 
In de begrotingen 2018 (VJN 2018) en 2019 en verder (programmabegroting 2019-2022)  van Wassenaar is dit 
al verwerkt (pagina 12 van de tussenrapportage). 

40 De coalitie heeft veel plannen zelfs genoemd maar niet begroot. Daarnaast zijn er wettelijke 
taken. Op 4-12-2018 werd geld voor onderzoek naar de toekomst voor de Paauw besproken. 
In het stuk staat dat indien dat gevolgen gaat hebben dat de OZB vermoedelijk omhoog zal 
gaan. Zo zijn er meer zaken te voorzien. Huisvesting scholen, nieuwe sporthal en nieuwe 
gymzaal, ontsluiting bij Voorlinden, project havengebied, ondertunneling Rijkstraatweg, 
verbetering winkelcentrum (max 6 ton werd gezegd), idem Stadhoudersplein, achterstallig 
onderhoud gemeentelijke OG, de Warenar, klimaatmaatregelen de Groene Buffer 
Valkenburg (amoveren en inrichten), het gewenste duurzaamheidscentrum, 
woonwagenkamp etc etc. Allemaal incidenteel geld met structurele gevolgen. Niet begroot. 
Gaarne inzicht van alle mogelijke projecten met de bijbehorende mogelijke structurele 
gevolgen. Graag meerjaren inzicht van de mogelijke gevolgen 

DLW

Op dit moment worden de voornemens uit het coalitieakkoord uitgewerkt in concrete doelen. Er is daarom nog 
geen overzicht beschikbaar van de concrete financiële implicaties van alle plannen uit het coalitieakkoord. 

41 Wat is er waar van de geruchten dat de gemeentesecretaris een detachering van de 
concernstaf naar zich toe wil halen? Gaat de raad daar niet over? Wat zijn de gevolgen? 

DLW Een deel van de functies in de concernstaf wordt onder de aansturing van de gemeentesecretaris geplaatst, 
omdat dit beter is voor de werkprocessen. De medewerkers blijven in dienst van de WODV. Dit is een 
bedrijfsvoeringsaangelegenheid, 

42 pagina 6 Met Voorschoten optrekken. Interesseert het ons echt wat Voorschoten doet? Wij 
vragen ze niet eens wat zij van onze bezuiniging denken, de te bezuinigen fte’s doen ook 
werk voor Voorschoten. Als het erom gaat wat rondom ons heen gebeurt dat mis ik Katwijk 
en Leidschendam Voorburg om maar wat te noemen. Waarom worden deze gemeenten niet 
genoemd? 

DLW Onbekend is aan welke tekst hier wordt gerefereerd.

43 Wassenaar wil ambtenaren voortaan langs laten gaan bij inwoners maar met de gemeente 
berichten stoppen we en geven minimale info bijv over de commissie en 
raadsvergaderingen. Welke ambtenaren zouden dat moeten zijn en wat zijn de extra te 
verwachten kosten? 

DLW Het is niet aan de gemeente om te bepalen welke ambtenaren bepaalde klussen doen. Wij nemen taken af van 
de WODV en zij bepalen wie dat oppakt. Gemeente Wassenaar bepaalt ook zelf voor welke taak zij welke 
middelen over heeft.

44 Hoe gaat het met de Duivenvoordse en Veenzijdse polder of Valkenburg om maar wat te 
noemen. Sommige zaken zijn voor meer gemeenten van belang dan alleen de noodzaak dat 
met Voorschoten te blijven doen. Zeker gezien de "ontvlechting" is het de vraag of je dit wel 
zo nauw samenwerkend met alleen Voorschoten moet doen. Hier is een takendiscussie 
noodzakelijk. Graag reactie 

DLW Het lijkt niet verstandig om in het kader van de taakstelling op de WODV, nu een regiodiscussie te gaan voeren.

45
Daarom is het zo belangrijk, dat er een alternatief voorstel op tafel komt, dat uitvoerbaar is 
en de kwaliteit van het werk stand houdt, of waar mogelijk zelf versterkt. Met dit voorstel 
wordt alleen het tegendeel bewezen. Resultaat zal zijn dat de begroting op termijn alleen 
maar verder uit balans zal raken; en de pot incidenteel geld spoedig ook leeg zal zijn. Graag 
een reactie. 

DLW Het voorliggende voorstel betreft een reëel voorstel om de bezuinigingen in het fysiek domein te alloceren. We 
zullen onszelf wel de discipline op moeten leggen om deze taken dus niet meer als overheidstaak te zien. 


